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KOKKU Mulgi valla kodulehel. Küsitlusele vastanuid 43. 

Küsimus 1. Millised on täna kolm kõige enam lahendamist vajavat probleemi/teemat Mulgi vallas? 

Kirjutage ja põhjendage lühidalt. 

A. Valla juhtimine 

• Juhtimine- liiga hajutatud väga väikese valla peale, kuhu millega pöörduda, väga selge pole.  

• Valla juhtimine, liikumine visalt valdkondliku mudeli suunas, ressursside jaotus, 
kinnisvaraportfell kus puudub haldusvõimekus. 

• Valla juhtimine on suletud ja stagneerub. Vallas on palju kogemustega ja haritud uusasukaid, 

kuid kui nad sooviksid panustada valla olevikku ja tulevikku, ei ole see kahjuks võimalik. 

Personalivaliku kriteeriumid seda ei soosi. Tulenedes eeltoodust, on valla juhtimise kvaliteet 

nõrk. Otsused tunduvad tulevat käsikaudu hea õnne lootuses, mitte konsulteerides 

asjatundjatega.  

• Liiga suur vallatöötajate arv, vallamaja on nagu sotsiaalsete töökohtade keskus juba. Liiga palju 

läheb auru vallajuhtide omavahelisele kemplemisele, tulge palun maa peale tagasi, vallaelanikke 

ei huvita, kes kõige suurem konnatiigi kuningas on, me tahaks, et kohalikele säiliks kohalikud 

teenused et koole ei pandaks kinni ja lasteaiakohti jätkuks.  

• Valitsuse poolne kodanikega aus suhtlemine. 

• Aga hästi pole korraldatud vallamajad. Pole vaja igasse linna vallamaja! 

• Kõik vallamajad ühte majja koondada!  

• Spetsialistidele konkurentsivõimelise palga maksmine. 

• Vallaametnike jaotus ja palgatasemed miks kolm vallavanemat ja mitte ühtegi 

lastekaitsetöötajat?? Vallaisad on kõrge palgaga ilma igasuguse hariduse nõudeta, ja samal ajal 

nt raamatukogu juhatajatelt/töötajatelt nõutakse kõrgharidust ja palgad alla 1000€. 

• Vallatöötajate palgad on liiga suured. Vallavanema ülalpidamine on liiga kulukas. Palk on tal 

piisavalt suur, et oma kuludega tööl käija. Liiga palju abivallavanemaid mis on ka kulukas. 

• Sotsiaalvaldkonna töötajad: on silma jäänud, et tihti otsitakse uusi sotsiaaltöötajaid 

/lastekaitsespetsialiste. 

• Alati omafinantseeringu tagamine vajalikul määral kõikidele organisatasioonidele, kes kaasavad 
raha Euroopa Liidu vms programmide kaudu ning selle abil tegutsevad vallas. 

• Korruptsioon, onupojapoliitika, pädevate ametnike puudumine. On kurb, et valla hanked 

suudavad võita alati samad ettevõtjad ja makstakse ametnikele altkäemaksu. Valimistel lastakse 

oma erakonna inimestel küla inimesi pudeli eest valima viia. Me kõik teame seda aga vaatame 

mööda. Tänu sellele, et meie ametnikud on nii isekad, ei muutu meie vallas miski rahva meele 

mööda paremaks. Tõstetakse ainult oma palka ja aetakse ümmargust juttu. 

• Ja mingeid Keskerakonna abivallavanemad lambist tööle võtta pole vaja. 

• Konkurentsi oludega kohanemise võime puudumine. Valla jätkusuutlikkus ehk tervikuna 

piirkonna pikaajaline edukus (on siin inimesi, mida tehakse, millised on teenused?). 

• Piirkondliku arengustrateegia puudumine.  
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• Kogu vallavärk on Abja poole tugevalt kaldu - vajalikud on elamuhoonete alad, et Karksi-

Nuia/Karksi kandis saaks arendada 

tööstusi edasi - rahvastiku juurdekasvuga ei tegeleta üldse. 

• Valla regionaalpoliitika. Arendatakse vaid 3 linna.  

• Inimesed või betoon versus raha 

B. Kohaliku omavalitsuse toimimine, teenuste osutamine 

• Vajalik sisuline haldusreform. 

• Vallaasutuste struktuuri korrastamine, alustades vallavalitsuse enda struktuurist 

o Mulgi valla haridusvõrk on korrastamata. Kaks gümnaasiumiosa nii väikeses vallas on 

raiskamine. Koolipidaja pole tegelenud haridusasutuste kvaliteedi hindamisega. Seda saaks 

sisse tellida ka väljastpoolt ja annaks hea pildi sellest, kus on probleemkohad ja kuidas peaks 

parendama.  

o Haridusasutuste tase - palju erinevaid koole, 2 gümnaasiumi vajadus (sh kui palju on 

gümnaasiumi osas kumbaski gümnaasiumis Mulgi valla õpilasi), aineõpetuse reform (kui ei 

ole aineõpetajaid, korraldada aineõpetus koolide üleselt).  

o Muusikakoolide õpetajate palgad on väga madalad (võrreldes Eesti keskmise muusikakooli 

õpetaja palgaga, rääkimata võrdlusest lasteaia ja kooliõpetajate palkadega).  

o Allasutuste juhtide kompetents on kohati ebapiisav. Tööle võetakse inimesi ebaausa 

konkurentsi teel. Küllalt on näiteid, kus valikukriteeriumiks ei ole osutunud kvalifikatsioon, 

vaid seotus valla juhtkonnaga.  

o Bussitransport ei vasta elanike vajadusele. Lapsed, kes käivad Viljandi gümnaasiumis, peavad 

kooli minema bussiga, mis väljub Abjast 6.40, kuigi tunnid algavad 8.15 5. Mõisaküla 

koolibuss on liiga väike, pooled lapsed peavad tulema liinibussiga, mistõttu buss ei saa sõita 

kiiremini, kui 50 km/h, sest lapsed seisavad püsti (mis ei ole turvaline ka sellise kiiruse 

juures). 

• Valla haridusvõrgu korrastamine. Valus teema, aga midagi mis vajab perspektiivis lahendust on 

kahe gümnaasiumi ülalpidamine. Kas on olemas mõni analüüs? Lõputult ju nii ei õnnestu 

venitada - kaotavad sellest ennekõike lapsed ja nende haridus.  

• Lasteaia kohtade puudus,  

• Abja Gümnaasiumi osa liita Karksi-Nuia kooliga! 

• Koolivõrgu korrastamine- Halliste kooli , kui hallatava asutuse likvideerimine- jätta algkooli tase 

Abja Gümnaasiumi halduses, Raamatukogude reform, varahalduse koondamine ja 

tsentraliseerimine, ühtne hanke ja toitlustusteenus. Toitlustamisteenuses on "kinni" arvestatav 

ressurss (ainuüksi hangetes), samas kõige "valutumalt" läbiviidav reform. 

• Lasteaia kohad- inimesed ei saa oma elukoha lähedale lasteaia kohti. Oleks vaja laiendada Nt: 

Halliste lasteaeda. 

• Maaelu välja suretamine, rahvamajade sulgemine. Selle asemel. oleks vaja tekitada rohkem 

huviringe, ajaveetmise kohti ja võimalusi kodu lähedal asulates, et inimesed tahaksid maal 

elada. Väikestele lastele praktiliselt puuduvad huvi- ja sporditegevused väljaspool lasteaeda Abja 

ja Mõisaküla piirkonnas. 
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• Laste mänguväljakuid pole suudetud luua kõikidesse väikeasulatesse. Küll , aga on olemas koerte 

jalutusväljak, mida tegelikult kellelegi vaja ei lähe. Me ei ela miljonilinnas, kus loodus on 

mitmekümnete kilomeetrite kaugusel. Asulate keskväljakud ei kannata mitte mingisugustki 

kriitikat. 

• Abja lasteaia laste mänguväljak-mänguväljak on ajale jalgu jäänud. Puuduvad kaasaegsed lastele 

arengut vajavad ronimis- ja turnimisredelid, liivakastid. 

• Väiksemates alevites on puudu elementaarsed vaba-aja veetmise alad. Alustuseks võiks olla 

pinke istumiseks, ehk mõni spordi atraktsioon ka teismelistele ha vanematele. Õisus on lasteaia 

plats - aga see on lasteaia plats 

• Perearsti saadavus: K-Nuias perearst, kes tegelt ei ole pädev. Seal peaks vähemalt 2 pädevat 

perearsti olema. 

• Perearstid, eriarstide vastuvõtt perearsti keskuses kord nädalas (nina-kõrva-kurgu) ( silmaarst). 

• Lume koristus, see talv jäin 3 korda lume vangi ja ei saanud tööle. Muud ei oskagi kurta. 

• Puuetega inimeste vähene vallaabi. Ametnikud võiksid selgitada inimestele mis toetusõigused 

neil on, mitte iga palve peale öelda, et vallal pole raha. Tõenäoliselt meil kellelgi pole raha üle 

aga on toetused mida vald peab katma ja sellejaoks saab ka vald toetusrahad. Aga seda lihtsalt 

ei anta. 

• Toetada tugiisikute õpet. 

• Kellel pole autot, see ei pääse ka teise külla, poodi. Ehk on mõni kaasaegne lahendus sellele 

peale bussiliikluse?! Kaasaegsus, atraktiivsus - need on võtmesõnad. 

• Konkureeriv toidupood .-Pood on ainuke ja sortimenti vähe.  

• Ei näe eraldi esiletõstmist väärivat probleemi. Tähtis on jätkata võimalustekohast, 

tasakaalustatud arengut. 

• Te tõstate Kaarli rahvamaja rendihinda aga elanikel sinna sisse ei lase tegutsema minna? See on 

ebanormaalne. Pange siis kinni, mitte ärge tilgutage ja pange kultuuritöötaja tööle. 

C. Taristu arendamine, kinnisvara haldamine 

• Taristu küsimused - juurdepääsu teed, must või tolmuvaba katete vähesus, ühisvee ja 
kanalisatsiooni kättesaadavus, tänavavalgustus . 

• Minu jaoks ohutu joogivesi ja nõuetekohane kanalisatsioon, ehk liitumine 
tsentraalkanalisatsiooniga. 

• Hajaasustuse interneti ühendus- kaugtöö soodustamine "metsakülades", inimesed kolivad 
maale koos töökohaga, aga see nõuab kiiret internetti, mobiilsest interneti lahendusest tihti ei 
piisa. 

• Tegeleda tuleb elukeskkonna kvaliteedi hoidmise ja tõstmisega, muidu jääbki elanike arv 
vähenema. 

• Teed- Õisu-Ruublini mingi lapik tee tehtud aasta tagasi kuskil? Miks ei tehta korda? Liivateed 

Uue-Kariste- Kirju võiks saada asfaldi, see kuidas vihma/lume sulamisel tee vajub on meeletu, 

jala/rattaga pole üldse terve aastaaega mõtet liikuda. Meeletult tolmab ja segab suvel 

igapäevast elu. Pikemas perspektiivist kasulikum kui igal aastal liiva panemine paar grammi ja 

see enamasti tolmab või vajub ära. Peaks vaatama sealsed kraavid üle ja vajadusel tegema 

uued/värskendama. Lisaks võiks üle vaadata Kirju suunas Abja poole lubatud kiiruse, sest väga 

paljud metsloomad ja koduloomad surma! Nt natukene kui aasta tagasi sai mu koer tee ääres 
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olles autolt löögi + matsime perega 3 haiget surnut kährikut ära, kes said autolt löögi, aasta 

jooksul on veel olnud erinevaid olukordi. Oleks hea kooskõlastada maanteeametiga. 

• Valga-Uulu maanteele linnadesse (Nuia ja Abja) tuleb paigaldada kiiruskaamerad . Eriti just 

koolide lähedusse.  

• Karksi-Nuias tartu mnt lõik. Kiirusepiirangu muutmine 30 km/h või kiiruskaamerad. 

• Karksi Nuia paisjärve ääres ujumise ja puhkamise võimalused väga kehvad, lastele mitte 

mingisugust ranna ala. Ümber järve kogu aeg kõndijaid , kuid tee on kitsas ja ohtlik. Pollist 

Kasele tee kumer, libedaga on võimatu seal normaalselt kõndida, kogu aeg kisub kraavi poole ( 

tean omast kogemusest). Vaja oleks korralikku kõnniteed ümber järve. 

• Abja peatänava äärne on hoolitsemata. Ometi võiks see olla visiitkaart. Kultuurimaja on aastaid 

räämas, samuti ei toimu seal piisavalt üritusi . 

• Teede tolmuvabaks muutmine. Kruusa kattega teede tolmuvabaks muutmine!  

• Kergliiklusteid vähe! Ohtlik liigelda jala ja jalgsi. 

• Kergliiklustee Abja ja Nuia vahele.  

• Kunagise tegemata töö tõttu on meie vald juba varsti teede üleskaevamise pealinn, vald võiks 

üle vaadata ja ennetavalt sundriigistada valedel alustel erakätesse ärastatud teed. 

• Kanalisatsioon. Mõiskülas võiks kõigile kätte saadav majapidamises olla linnavesi , selles suhtes 

et kõigis tänavates võiks olla linna trass. 

• Samuti on meie biotiik juba pool sajandit korrastamata olgugi , et aastaid maksavad elanikud 

kanalisatsiooni eest kõrget hinda. Sealne ümbrus on kohutav ja reostab loodust. 

• Kaarli rahvamaja tuleb tööle panna ja selleks , et vanemad usaldaksid kergliiklusteed RMK 

juurest kuni rahvamajani kus saaksid lapsed rataste ja ruladega sõita. Vanemad inimesed 

jalutada ilma et autosid karta. 

• Sõiduteed-teed on minu arust mitte sõidetavad.  

• Korterelamute ehitamise vajadus. Ettevõtlus vajab töötajaid, töötajad elamist. 

• Elamukruntide vajadus.  Ettevõtlus vajab töötajaid, töötajad kodu. 

• Servituut teedele, tagamaks juurdepääs elukohta. 

• Ehitada jalakäijatele teed, Praegu on teeserv (äärekivi) kaldu ja libedaga on raske käia. 
D. Ettevõtluskeskkonna arendamine 

• Valla poolne tegevusetus ettevõtjate valda toomisel ning uute elanike valda toomisel. Valla 

sissetulek ja elanikkonna heaolu sõltub puhtalt ettevõtlusest ja nende olemasolust. Valla poolne 

huvi/tahe puudub, et kuidagi meelitada valda uusi ettevõtteid ja toetada juba olemasolevaid 

ettevõtteid. Kontakt valla ja ettevõtjate vahel on täielikult puudu!  

• Ettevõtjaid tuleb soosida ja toetada, sest nemad on maksumaksjad, millest tuleb tulu ka vallale. 

• Ettevõtluse arendamine piirkonnas. Investeeringute toomine. Kas on olemas mõni ülevaade, mis 

näitaks, et millisena ettevõtluskeskkonda nähakse, millised on kitsaskohad? Millised on olnud 

viimase nt 5 a investeeringud?  

• Kaugtöö vorm on laialt levinud ja populaarne. Samas on tööstust Karksi -Nuias piirkonnas kõige 
enam.  

• Erasektori algatuste ja planeeringute eiramine ja kohati isegi kaigaste toppimine kodaratesse. 

E. Rahvastik ja kinnisvara arendamine 
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• Noored ei taha tagasi koduvalda tulla! Puudub võimalus kuskil elada (elamumaad ostmiseks 

pole, viisakaid kortermaju samuti), haridus pole jätkusuutlik, puudub võimalus ennast teostada. 

Puudub kodukanditunne- vähene kaasamine, seltsielu, lastel väljaspool Abjat ja Karksi-Nuiat 

tegevusi pole.  

• Kuidas meelitada uusi elanikke Mulgi valda?! Puudus on kaasaegsetest elamispindadest. Vald 

peaks ehitama või toetama/lubama uute elamute ehitust. Mulgi valla keskustes polegi muud 

peale olemasolevate eraisiku omandis olevate elupindade ost/müük. Kindlasti leidub ettevõte 

kes tahab ehitada. Uued äripinnad. 

• Noorte inimeste valda meelitamine, elanikkonna kasvatamine. Suurem elanikkond tähendab 

suuremat sissetulekut valda ja selle arvelt saab ka rohkem hüvesid pakkuda. Mõelda üürimajade 

peale vms. Olla eeskuju teistele sellistes valdkondades ! 

• Karksi-Nuia Lasteaia kohti juurde või ehitada juurde uus osa Aidata noortel siin vallas ennast 

sisse seada ja toetada kuidagi maja/korteri ostmist või toetada ehitamist ja ettevõtteid. 

• Regionaalpoliitika paigast ära. Mulgi vald ei ole teinud piisavat jõupingutust, et oma valla 

rahvaarvu suurendada. Pole ammu osalenud aktsioonis Maale elama. Mida rohkem on elujõulist 

elanikkonda, seda rohkem on maksumaksjaid. 

• Elamispindade puudus on üks kõige olulisem kitsaskoht kvalifitseeritud tööjõu hankimisel ja 
rahvaarvu kasvule suunamiseks. Kvaliteetsed elamispinnad keskustes, mis on tõsine defitsiit ja 
pärsib kohalikku ettevõtlust. Linnaäärsete väike elamuarenduste soodustamine. Üürimaja või 
koostöökeskuse Karksi – Nuia, kus oleks ka uued äripinnad. Sisuliselt on tegemist kortermajaga 
ja esimesel korrusel äripind. 

• Uusarenduste loomine, et noored pered tuleksid Mulgi valda. Üürikorteritega maja, et jällegi 

uued pered saaksid kolida Mulgi valda. Valla juhtimine peab olema aus ja läbipaistev. 

• Uusarenduse juurde ehitamine- päris paljud otsivad mulgi valda Halliste/Abja elamispinda, aga 

meil ei ole pakkuda. Uute elamispindade ehitamine annaks võimaluse kasvada suuremaks 

vallaks.  

• Vallas on täielik ääremaastumine ja regressioon. 

• Elanikkonna kahanemine mis mõjutab maksutulu kui KOV poolt pakutavate teenuste tarbimise 
mahtude vähenemist.  

F. Kogukonnad ja külaliikumine 

• Külade jätkusuutlikus: valla poolt rohkem kaasa aitamist ja panustamist, et külaelu säiliks.  

• Nõrk identiteet. Mulgi Kultuuri Instituudi tehtav töö on siinkohal erand. Muus osas ei suuda vald 

erinevalt nt. Tõrvast kuidagi eristuda. Eeldused selleks on tugevad  

• Kaarli rahvamaja tegevuse jätkamine ja endise Siili äripindade välja rentimine Mulgi valla poolt; 

Õisu – Kaarli vaheline kergliiklustee. Kergliiklustee algaks RMK Õisu metskonna kontori juurest ja 

ulatuks kuni Kaarli rahvamajani Ülemõisani; 

• Kultuuri austamine ja rahastamine. Ei tohi külamajasid kinni panna ja külaelu välja suretada. 

Kultuuri tuleb toetada. Kärpimiseks tuleb leida muud võimalused (äkki ei tõsta vallaisade 

palkasid?). 

• Taastada külatuba Pollis. 

G. Varia 
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• Täiesti tobe küsimus elanikule, kes vaatab asja oma mätta otsast ja esitab enda probleeme, 

mitte valla omi. 

Küsimus 2. Mulgi vald soovib pakkuda kvaliteetseid ja kättesaadavaid teenuseid ning omada selleks 

motiveeritud ja teotahtelisi töötajaid. Suur teenuste võrk ja tarbijate arvu vähenemine pingestab valla 

eelarvet. Mis mõõdikute järgi ja mis valdkondades (lasteaiad, koolid, kultuuriasutused, 

sotsiaalasutused, valla majandus jms) tuleks kohandada avalike teenuste võrgustikku Mulgi vallas? 

• Esmalt kohandada Vallavalitsuse kui ametiasutuse struktuur. 

• Vallal on 4 raamatupidajat + 1 finantsjuht. Arutada, et kas raamatupidamist saab sisse osta. Mis 

on selle maksumus. Valla käive on võrdne keskmise suuruse ettevõtte käibega. Kas selle jaoks on 

vaja 5-6 ametikohta ? Vallamajade ülevaatamine. Kas on vaja erinevaid hooneid selles mahus või 

on võimalik kuidagi konsolideeruda ja kokku kolida. Kas on võimalik kusagilt leida kokkuhoiu 

kohti ? Renoveerimine hoonetel? Variante on mitmeid. 

• Peamine probleem on ennast pjedestaalile upitanud ametnik, soovimatus suhelda ühiskondliku 

positsioonita valla elanikuga. 

• Vallavalitsused tuleb viia ühete kohta. Abja muuseumi eelarve tuleb üle vaadata, see on 

ülemõistuse kõrge. 

• Kohandage omaenda (vallavalitsuse) palkasid ja küllap sealt leiab omajagu finantse juurde 

teistesse valdkondadesse. 

• Vallamajade koondamine. 

• Tuleb ühtset juhtimist hakata praktiseerima. Noortekeskused, rahvamajad, raamatukogud, valla 

majandus jne. See tagaks ühtlasema kvaliteedi ja taseme. 

• Seada sisse vallajuhtide ja riigikogu liikmetega regulaarne kohtumine. 

• Seada sisse valvearsti teenus peale tööaega. 

 

• Lasteaiad on vist pigem ülerahvastatud,  

• Laste, noorte ja sotsiaalasutuste arvel ei tohi vähendada teenust, teenuse mahtu.  

• Karksi asutada uuesti lasteaed. Lapsi on meeletult, kohti pole. Lapsi tuleb juurde ja kolitakse 

minema, sest vanemal pole võimalust tööle minna koduse lapse kõrval. Karksis on piisavalt lapsi, 

et avada pisike toimiv lasteaed. Lisaks võiks rakendada soodustuse või luua võimaluse saada 

teise lapse lasteaiakohatasu tasuta (alates teisest lapsest nt, eesmärgiga kutsuda ülesse rohkem 

lapsi saama). 3-7a lastele rohkem üritusi. Karksi välijõusaal (või sisejõusaal). Mida rohkem 

inimesed liiguvad, seda õnnelikumad nad on. Prügikaste (kergliiklus teele ja igasse 

bussipeatusesse). Igas bussijaamas võiks olla vihma /lume eest kaitsev peavari. 

• Gümnaasiumite liitmine. 

• Gümnaasiumid on vaja kokku viia.  

• Koolide liitmine, mõtlen gümnaasiumi osas, tuleks ära teha! Kaks väikegümnaasiumi 11 km 

kaugusel ei ole otstarbekas. Koolibuss sõidab 10 minutit. 
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• Koolid, kokku. Lasteaiad- vajavad uusi päris lasteaedadele projekteeritud ruume. Muusikakoolid 

samuti väga hädises seisus. Kultuur- sh raamatukogud, luua üks organ (koostöös- mitte läbi 

surudes), kes koordineerib asju. 

• Kõik lasteaiad, koolid, kultuuri - ja sotsiaalasutused on tähtsad. Tähelepanu tuleks pöörata 

rohkem väiksematele piirkondadele, mitte ainult Abja ja Nuia. 

• Palun väga, et alles jääks mõlemad gümnaasiumid, kuni te nende kallale ei lähe, ma vikati ja 

hargiga vallamaja ette protestima ei tule. Kärpige valla palgal olevate inimeste arvu, milleks 

peab mulgi vallas olema 5 raamatupidajat, minge küsige mõnest suurest miljardikäibega firmast, 

mitu raamatupidajat neil on (üle 3 naljalt ei ole) ja tehke oma töökorraldus ümber. 

• Lasteaedade suurust suuremaks, ehk väga paljudel on probleeme saada lasteaia koht lapsele 

just kodulähedal. Nt Halliste, Abja. Uute elamispindade ehitus tooks juurde rohkem inimesi ja 

vähendaks probleemi koolide väiksuse üle. (Nt: Halliste kool, mis tegelikult on piisavalt suur ja 

heas seisus, aga õpilasi ei ole, lisaks vajaks direktori välja vahetamist. Halliste kool vajaks 

nooremeelset ja uuendusliku maailma vaatega inimest. Kindlasti tuleks vaadata üle kooli 

struktuurid, et pakuks rohkem ja huvitavaid õppe lahendusi õpilastele. Mõisaküla kool tuleks 

kinni panna, liiga kulukas ja väga-väga nõrk tase. 

• Puudub ka normaalse pinnasega palliplats koos uute korvialuste ja rõngastega , suurematele 

välijõusaal . Ujumiskohad korrastada ( Kaarli ja Õisu veskijärv) ja paigaldada riietuskabiinid , 

prügikastid (ka suure järve äärde.) Siis on lastel ka mingi huvi ja ei oleks igav õues viibida. 

• Võiks olla küla koolides rohkem huviringe. 

• Võib-olla peaks kaaluma raamatukogude liitmist. Igas linnas kooliraamatukogu kokku 

linnaraamatukoguga. 

• Halvasti on korraldatud koolibussi süsteem. 

 

• Kohandada valla majandusasutused (erinevad hooldusettevõtted)  

• Vee-ettevõtete liitmine. 

• Abja ujula rendile anda nagu Tõrvas seda on tehtud. 

• Puuduvad andmed pakutavate teenuste ulatuse ja kulukuse kohta, seega ei saa teha sisulisi 

ettepanekuid. Üldises plaanis eeldan kulude seadmist vastavusse tuludele, vajadusel 

optimeerides ülepaisunud valdkonda. 

• Valla majandusasutustes ümber korraldada tegevust. 

• Praegusel ajal tuleks ära lõpetada igasuguste uute ehitiste, laulukaarte ja vaateplatvormide 

planeerimine. 

 

• Mõõdikud- ikka erialane haridus peaks olema. Alustame vallavanemast, siis ka turvatöötajast 

lastekaitsespetsialist, igavesti õpingud pooleli sotsiaaltöötaja. Samuti on töötajate koolitamine 

miinustasemel. Ka allaasutuste juhte ei koolitata. 

• Sotsiaaltöötajad ja lastekaitsespetsialistid peaksid oma töös hoolsamad olema.  

• Abja Spordi- ja Tervisekeskus. Paraku toimetab väga piiratud mahus ja alal. Vajalik oleks 

reorganiseerida Mulgi Valla spordi- ja tervisekeskus. Eesmärk rahvatervise ja spordi 
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edendamine, traditsiooniliste spordiürituste korraldamine, terviseradade ja spordirajatise 

haldus , sh sisuline planeerimine. 

• Kultuuri tuleb hoida. Esimese asjana minnakse alati kultuuriasutuste kallale. 

• Kultuuriasutuste tegevuse mahtu väljaspool tõmbekeskusi tuleb vähendada. Tõmbekeskuste 

kultuuriasutuste tegevust ja töötajaskonda tuleb vähendada.  

• Külamajad ei peaks olema valla eelarvest. Kohalik kogukond peaks neid üleval pidama, 

erinevateks projektideks võiks teha taotlused tegevustoetusteks vallalt või EAS jne.  

• Külamajade toimimine. 

• Külamajad on kogukondade süda ja selliseid asju ei tohiks esimesel võimalusel kinni panna. 

• Mulgi valla (Abja piirkonna) kultuuritöötajad tuleks tööl vabastada. Mida ei korraldata ja kui 

peab siis on ürituste kava nagu kivisse raiutud nt suvepäevad. Mõttetu lihtsalt. 

 

• Kõikides valdkondades peaks mõõdikuks olema teenuse tarbijate rahulolu. Koolide ja lasteaia 

puhul ka teenuse tarbijate hulk, lisaks ka kvaliteet, mille hindamiseks on mudelid olemas. 

• Tarbijate arvu tõstmine -eelpool toodud uusarenduste loomine, üürikorteritega maja ehitamine, 

kultuuriüritused, kokkusaamise kohad (külamajad). Ehitada midagi ilusat ja huvitavat, et tuleksid 

ka turistid. 

• Avalikke teenuste delegeerimine, pikaajaliste lepingutega (3 aastat ja rohkem). Mõõdikute alusel 

on väga keeruline teha otsuseid, KOKS ju ka ikkagi sätestab, mis on valla kohustus. Mis asi on 

vallamajandus? Mulgi vallas on vähemalt kaks asutust, mille osas võiks teostada põhjaliku 

ülevaatus ja analüüsi: OSAÜHING ABJA ELAMU ja AS Iivakivi. Kas vald vajab kahte erinevat 

asutust, mis tegelevad sarnase valdkonnaga, kumbagil oma juhatus. Kas nende asutuste 

majandusaasta aruannetele tehakse audit? Jah, me teae, et need on varasemast haldusüksusest 

üle tulnud asutused, aga kui meil on vaj aleida kokkuhoiu kohti, siis peaks ikka kõik nurga 

tagused läbi vaatama ja analüüsima. Meil on mitmed sportimise ruumid, kas nende nö tulu 

teenimise võimekus on ära kasutatud? Kus on leitav info ja kus me reklaamime, et on võimalik 

korraldada võistlusi Halliste, Abja, Mõisaküla jne võimlates/staadionitel /ujulates? Kui palju on 

seda võimekust kasutatud tulu teenimiseks? Kindlasti ei piisa hinnakirja avaldamisest 

kodulehtedel, reklaami tuleb teha. 

• Anda vallavalitsuse poolt märku, et selline tegevus on oodatud, jagada aeg-ajalt väikseid toetusi, 

aidata juhtide/kodanike 

väljaõppega (projektijuhtimine, projekti kirjutamine, raha ja inimeste kaasamine jne.). ja kasvõi 

suunata huvilisi Arenduskeskusse, et nad kiirendatud ja nõustatud saaks tasuta. Veel võiks teha 

lobby, et Leader- rupis mingi MTÜ-de /kodanikeühenduste meede tekkiks. 

• Tehke oma vald atraktiivseks ettevõtjatele ja elujõulistele kodanikele. Kui pannakse kinni valla 

allasutused igas külas, siis lahkuvad ka viimasedki elanikud. See ei ole edasiviiv poliitika. Tundub, 

et valitseval koalitsioonil ei ole vähematki huvi leida võimalusi tuua valda uusi ettevõtteid ja 

kodanikke. See, et Abja-Paluojas on Tervisekeskus ja spaa, ei tee seda asulat küll 

populaarsemaks kui ta varem oli. 
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• Maaelu edendamine toob inimesi juurde Õisu järve (Kaarli ja Õisu) ja Veskejärve ujumiskohtade 

ja randade korrastamine ning loomine – liiv, riietuskabiinid, pingid, prügikonteinerid, 

päästerõngad jne. 

• Kuna Pollis ei ole ühtegi ühiskondlikku asutust peavad elanikud käima Karksi- Nuias, 

raamatukogus, poes, kultuurikeskuses jne. bussiliiklus piiratud eriti õhtuste ürituste 

külastamiseks, turvaline kõnnitee puudu, et minna jala. Need kelle lapsed käivad lasteaias ja 

kellel pole autot ei saa peale tööpäeva kuidagi Polli, nad peavad tulema jala mitte turvalist teed 

pidi. Väga oleks vajalik turvalist kõnniteed. 

• Panustada tuleks tulevikule- lastega peredele. Kui neil on siin motiveeriv elada jäävad nad 

tõenäoliselt siia kauemaks. 

• Kui puudub analüüs mille on ühe või teise piirkonna tulevik (rahvaarvu muutus, sotsiaalsed 

vajadused mugavus ja kättesaadavaus, otsesed kulud jne ...) siis pole võimalik üheselt öelda et 

mõõdikuks saab pelgalt olla hetkeline rahva või vajaduse seis antud piirkonnas kus soovitakse 

teha muudatusi. Vaja on pikemaid faktsisendeid mõistmaks kuivõrd tervikuna on piirkond 

jätkusuutlik ning konkurentsivõimeline ( nt 10..15a lõikes). Hetkeline kriis finantsidega ja 

piirkonna elanike vähesus pole mõõdikuks piisav. Tsentraliseerimine võib olla lahendus kuid mis 

on alternatiivid kohtadesse mille arvelt keskust või keskuseid luuakse? Kuidas kompenseerida ja 

lahendada ära küsimused mis tekivad ühe või teise asutuse liitmise / kaotamise / 

restruktureerimisega. Küsimus pole pelgalt teenuse viimine keskustesse vaid ka nende füüsiline 

kui otstarbekas kättesaadavaus valla kodanikele. 

• Rohkem tagasisidet ja sellega arvestamist teenuste tarbijatelt. Avalike teenuste 

tsentraliseerimine aitaks teenuste kvaliteeti parandada ja kulusid kokku hoida. 

• Miks soovib Mulgi vald konkureerida tööturul eraettevõtjaga? Äkki peaks neid teenuseid hoopis 

konkursi korras ettevõtjatega täitma, seda eriti juhul kui tahta teotahet ja motivatsiooni näha ? 

• Seda tuleb sisuliselt analüüsida, selliselt puusalt lähenemisega minna ei saa. 

Küsimus 3. Mulgi valla arendamisel on oluline koht elanike enesekorraldusel. Mida tuleks teha, et 

kogukonnad, seltsingud ja muid vabaühendused aktiivselt panustaksid kodukoha arengusse? 

• Õhinapõhist tegevust ei saa sunniga elavdada. See peab tulema sisemisest vajadusest. 

• Tuleb luua selleks kõik eeldused ja anda kohalikele seltsingutele hoogu, mitte neid initsiatiive 

kärpida ega võtta neilt võimalust külamajade kasutamiseks. 

• Mitte külade tegutsemiskohti kinni panna - kui valla juhtkond annab kõigile ühendustele järjest 

mõista, et neid pole vaja kui nad ei tegutse keskustes, siis loomulikult keegi ei soovi kohaliku elu 

arendamiseks vaeva näha - kiitus ju läheb ikka neile samadele vallaisadele, kes pidevalt neist 

mööda vaatavad ja ülekohut teevad. 

• Küsitleda elanike käest (kasvõi uksele koputamise meetodil) mida nad sooviksid juurde, tahaksid 

vallas muuta, mida ja kui nad oleksid nõus ise panustama. Võiks kiiremas korras teha valla sisese 

koristus-päeva, sest prügi vedeleb maas väga palju. 

• Igaüks, ka organiseerumata valla elanik - panustab enda elutingimusi parandades ühtlasi ka valla 

arengusse! 
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• Iivakivi toimib päris hästi :) päriselt ka -kasutasin teenust ja sain abi. puutun valla teenustega 

ülivähe kokku, ei julge siin nö suud vett täis võtta. 

• Rääkige inimestega ausalt ja avatult! Motiveerige ja tunnustage tegijaid. Sooviks, et KÕIK 

vallakodanikud panustaksid, vallaametnikud võiksid olla heaks eeskujuks ning samuti peale tööd, 

vabast ajast arengutele kaasaaidata. 

• Kaasav eelarve, projektidele kaasfinantseeringud jne. 

• Esimene eeldus on, et KOV on avatud dialoogiks ja koostööks. Väga oluline on ka, et KOV täidaks 

oma kokkulepitud lubadusi. Vana-Kariste seltsile jäeti eelmisel aastal maksmata osa toetusest, 

sest vallaametnik unustas seda teha. Tagantjärele saamata raha ei ole KOV nõus maksma jne. 

Vald peaks oluliste kohalike probleemide lahendamiseks kasutama koosloome meetodit (vt. 

Võrumaa algatust Vunki Mano). 

• Neid kogukondi, seltsinguid jm struktuure tuleks rohkem võimestada ja kaasata/integreerida 

teenuste võrgustikku. Teatud juhtudel võiks analüüsida, kas teatud teenuste puhul oleks 

võimalik ja mõistlik nende osutamine delegeeridagi pigem kohalikule tasandile. Kas selleks oleks 

valmisolek ja võimekus ning kui esimene on olemas ja teisest jääb puudu, siis kuidas vald saaks 

tuge anda võimekuse arendamisel. Soodustama peaks erainitsiatiivi, investeerima inimestesse ja 

kompetentsidesse. 

• Tänapäeva kiires maailmas ei ole paljudel noortel peredel lihtsalt selle jaoks aega, et lisaks tööle, 

lastele ja oma vabaaja- ja huvitegevusele veel lisaks kogukonna ja seltsingute tööst aktiivselt osa 

võtta. Maal elamine on kulukas, nii aja kui ka finantsilises mõttes. Rahvast ajab tagajalgadele ja 

liigutama muutused, nt Kaarli rahvamaja sulgemine. On ju ilmselge, et selle ülalpidamine ja 

asukoht ei ole mõistlikud, alles siis kui tuli sulgemise teade, ilmusid inimesed välja ja pooled 

neist on need, kes pole aastaid sinna majja oma jalga tõstnud. Ma ei arva, et vald peaks ekstra 

selle nimel miskit tegema, küll aga vajavad seltsingud jms. toetust, mida tegelikult ka vald ka 

pidevalt annab. Kriitiliselt tuleks üle vaadata millised kohad vajavad toetust ja küsida enne 

toetuse andmist ka eelnevat aruannet. Tean kohti kus eitoimu mitte midagi aga ometi antakse 

seltsidele tegevustoetust. 

• Esiteks võiks rohkem kajastada huviringe (turundada). Tuua uusi võimalusi. Teha õhtustel 

aegadel ka nt käsitöö ringid vms inimesed saaks peale tööd minna. Lisaks võiks leida noortele 

midagi lisaks tantsimisele ja korvpallile. Nt: välijõusaalid, terviserajad. 

• Äkki vald toetaks külaliikumisi, mitte ei paneks külamajasid kinni? Või ei annaks nende 

majandamist MTÜdele. Kuidas MTÜd peaksid muutma end ära majandada? 

• Valida võimekas külavanem kes kaasab külaelanikke. 

• Seltsi- ja külamajad peaksid olema antud tasuta seltsidele kasutada (nagu mõnel juhul seda ka 

tehtud on). Aktiivseid küla eestvedajaid võiks vald ka tunnustada mingil viisil. 

• Kaasamine, koolitamine, motiveerimine. Ise ei hakka asjad toimuma, tuleb lõng harutamiseks 

kätte anda ja päriselt ise kohal käia ja rääkida inimestega. 

• Tuleb luua selleks kõik eeldused ja anda kohalikele seltsingutele hoogu, mitte neid initsiatiive 

kärpida ega võtta neilt võimalust külamajade kasutamiseks. 

• Kui inimesed tunnevad, et vallavalitsus hoolib oma elanikest, siis ka panustatakse rohkem. Et 

jääks alles kohad, kus koos käia tantsimas, laulmas, kudumas, kooki söömas. 
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• Neid tunnustada ja esile tuua. Valla avalikes suhtlusvõrgustikes nende reklaamimine. 

• Motiveerida rohkem noori tegutsema. Kultuuritöötajad oskavad ainult vanemale generatsioonile 

üritusi korraldada. 

• Tuleb toetada kogukondlike MTÜ-sid ja kodanikualgatust, mitte lähtuda parteilistest huvidest. 

Alustage kampaaniat Noored maale ja pakkuge piisavalt teenuseid ja elamispindade ehitamise 

või ostmise võimalusi. 

• Lihtne - tulihingelisi aitähi eest edendajaid on vähe. Motivaatoriks võiks olla ka nende 

tasustamine. Pere ja töö kõrvalt kohalikku elu elavdada on keeruline,, õigus ju! Vabatahtlikuid 

tuleb ka motiveerida! 

• Spordiobjektide ja välijõusaalide rajamine Õisu – Kaarli piirkonda ning Õisu aleviku 

amortiseerunud mänguväljaku renoveerimine ja kaasajastamine. 

• Kui kogukonnal pole oma kooskäimise kohta siis on ka seltsingu tegevust raske korraldada, sest 

enamus tegevust toimub sügis, talve ja kevadperioodil. 

• Vald peaks rohkem toetama mtü-sid. Abi palutakse aga välja ei tehta. Ennem kov valimisi 

jagatakse suure suuga lubadusi ainult. 

• Arengule kaasaaitavaid, alt tulevaid algatusi tuleb kindlasti võimetekohaselt toetada, kunstlikult 

populaarpäevakohaseid, ülalttulevaid ettevõtmisi ei ole mõtet poputada. Parim viis on 

kodanikuaktiivsuse algete arendamine lapseeas. Hilisem kunstlik sütitamine võib sädemele 

puhumisena mõjuda: vähe või palju – mõlemad kustutavad sädeme. 

• Külades võiks olla külavanem, kes saab käia vallavalitsuses või volikogu istungil ja rääkida 

kogukonna muredest ja rõõmudest. Lisaks vald võiks anda ka neile juhiseid kuidas talitada oma 

kogukonnas. 

• Toetada külaseltside tegevusi nii majanduslikult kui ka info jagamise kaudu. 

• Vallapoolne tähelepanu ja toetus (ps mitte alati rahaline).  

• Edulugude presenteerimine. 

• kaasamine valla arenguprotsessidesse, kodanikeühendustel – seltsingutelt kogukondadelt 

vajalike teenuste ( nt mõningad KOKS -järgsed ülesanded) tellimine KOV poolt andes võimaluse 

kanda ning võtta vastutust kokkulepitud ülesannete osas ja saades vastu ka õiglast hüve. 

• Vallal on võimalus panustada kogukondade arengusse eelkõige projektitoetuste 

omafinantseeringute katmisel. Samuti vajab mõni kogukond julgustamist ja järeleaitamist. 

• Lasta tekkida motiveeritud õhkkonnal, võimalikult vähe sekkuda ja pakkuda toetust võrdsetel 

alustel. 

• Arvan, et tuleb inimesi rohkem motiveerida, nt suhelda ja individuaalselt läheneda ürituste ja 

seltsidesse panustamisel. Luua tihedamini igasuguseid ringe ja grupeeringuid ,et inimesed 

harjuksid teadmisega, mis nende kodukohas, kogukonnas toimub ja tehakse. Rohkem väljasõite, 

kuhu on võimalus osavõtt kõigil. 

• Piits ja präänik, kogukonnad konkureerima, samas koolitused ja teavitustöö. Rakendada sisuliselt 

külavanema institutsioon. MTÜ-d on meil varatud ja toimetavad ainult valla toetustest. Toetada 

initsiatiivi. Toetada projektide kirjutamist ja esitamist. 

• Näidata neile omapoolset eeskuju. Hetkel on meediast ja inimestelt kumamas üksnes tagasiside, 

et vald kaugeneb kodanikest ja ei huvitu kodaniku heaolust vaid üksnes enese heaolust. Kui 
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tahate, et kodanik panustaks siis näidake enese poolset eeskuju. Külamajade kinnipanek on ehe 

näide. Selle asemel, et neid sulgeda ja võita marginaalne summa leidke kokkuhoiu kohti 

organisatsiooni siseselt. 

• Regulaarsed ümarlauad MTÜ-de esindajatega ja samuti ettevõtjatega.  

• Kaasava eelarve rakendamine. 

• Projektide omaosaluse garantiid. 

• Ärge katkestage kohalike aktiivsete inimeste esimest lauset sõnadega, et vahendeid ei ole, 

kuulake lõpuni ja mõelge kaasa. 

• Vald peab olema AUS nende vastu. Ja suhtlema, mitte kabinetis otsuseid tegema. Arengukava 

tehakse vaid linnukese pärast ja siis saate öelda, et inimesi kaasatud. Ei ole. 

• Eestvedajate motiveerimine on väga oluline, sest inimesed, kes panustavad peaksid saama ka 

tänatud. Selleks võib olla õppereis/ saunaõhtu vms, mis omakorda liidab inimesi ja tekitab uut 

sünergiat. Paljud inimesed vallas on üle 10 aasta oma kogukonda /valdkonda vedanud, paljud on 

väsinud ja asjad jäänud soiku. Vahepeal püüti ergutada külavanemate teemat, aga rohkem 

sellest ei tea. Samas kui kohepeal on aktiivne külaselts, milleks siis veel külavanem, olukorrad on 

valla piires väga erinevad. Kogukonna koosloome, abiks vallavanemale juhtimise korraldamisel. 

Ei saa olla vallavolikogu või-valitsuse komisjon, pigem erinevate kogukondade ja külaseltside 

eestvedajate, külavanemate vms esindusisikute poolt koondatud grupp. Toimib vabatahtlikkuse 

alusel, väike eelarve komisjonile (koolituseks, aruteludeks) võiks valla poolt olla olemas. Plaanid 

ja valla eelnõud vms peaks enne vallavalitsust jõudma selle grupini. Soovitan kuulata: 

https://www.youtube.com/watch?v=cakYWnzxkIA&list=PLP7BuGofliXTR_XORtassKqU0fi 

vOqDS&index=5&ab_channel=EestiKoost%C3%B6%C3%B6Kogu ja 

https://www.youtube.com/watch?v=5uCShuB72bE&list=PLP7BuGofliXTR_XORtassKqU0fi- 

vOqDS&index=10&ab_channel=EestiKoost%C3%B6%C3%B6Kogu Viimaseks, kultuuritegevus on 

koondunud kultuuri- või rahvamajade juurde, nende vahel käib omavaheline suhtlus. Alates 

valla ühinemisest olen oodanud sarnast suhtlemise korraldust ka spordiinimeste vahel. Erinevaid 

spordialasid ja spordiklubisid on vallas väga palju, üks ei tea, mis teine teeb. Kui just päevade 

kaupa Facebookis ei otsi, mis järgmisena toimuma saab. 

Küsimus 4. Missugune teenus või asutus on vallas hästi korraldatud? Kirjutage ja põhjendage lühidalt. 

• Abja ujula, kui saaks saunad ka tööle, mis ehitatud on. Mitte nii, et ehitame ja siis ei saa kasutad. 

See on ebanormaalne. Disci saab palju mängida ja vallahooldus teeb head tööd. Paljudest 

teenustest pole ilmselt 

isegi kursis. 

• Hiljuti lisandus Abja kesklinna jäätmete sorteerimiseks konteinereid  Kuigi inimesed ei suuda 

omale selgeks teha, kuhu-mis valada, siiski vallale suur tänu, et enam ei pea pakenditega edasi-

tagasi käima. 

• Tore, et meil on noortekeskus ja seal on erinevad üritused noortele. 

• Valla ehitusregistri menetlusmeeskonna tegevus väärib ainult kiidusõnu. Muudes valdkondades 

puudub põhjalikum kogemus.  

https://www.youtube.com/watch?v=cakYWnzxkIA&list=PLP7BuGofliXTR_XORtassKqU0fi
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• AKG ja Karksi Nuia lasteaed on kohad, mille teenuseid ma olen kasutanud ja millede kohta mul 

tõesti paha sõna öelda ei ole. Ma ei taha kuulda poolt sõnagi nende sulgemise kohta. 

• Abja Gümnaasium Abja Lasteaed Abja Päevakeskus. 

• Koolid - kaks gümnaasiumi adekvaatsel tasemel, spordikompleksid ja staadionid jne. 

• Hooldekodude teenus. 

• Haridusasutuste töö. Sporditegevus ja ujulate töö.  

• Karksi-Nuia kultuurikeskus töötab piisavalt hästi. Üritusi on tõepoolest palju. Osavõtt rohke jne. 
Mõnikord on osavõtta vaatajate poolt ka kesine. Kinokülastajaid häirib tõsiselt liiga vali 
helivõimendus. 

• ,Kultuuriasutustest Karksi-Nuia Kultuurikeskus,  SA Abja Haigla ja Hooldekodude tegevus. Abja, 
Karksi-Nuia ja Mõisaküla raamatukogu 

• Kõige paremini hakkab ikka silma Karksi-Nuia Kultuurikeskus. Pidevalt säravad sündmused, kino, 

näitused ja mis põhiline, turundus. Neil on alati kaunid plakatid ja ajastavad pidevalt majas 

toimuvat nii enne sündmust kui ka sündmuse ajal. See on nii tähtis, inimesed näevad mis toimub 

ja huvituvad juba järgmistest asjadest veel rohkem. Kõik kultuurimaja juhatajad võiksid osata 

normaalselt plakateid teha ja oma sündmusi korralikult välja reklaamida, mõne plakat on nagu 

laste tehtud. Lisaks kiidaks valla avalike suhete spetsialisti, ta teeb imelist tööd. Esimesest 

päevast peale on näha, et info liigub, vald hakkas internetis kohe elama. 

• Karksi-Nuia kultuurikeskus: mitmekülgsed huviringid ja kultuurisündmused. Sündmuste 

korraldamisse kaasatakse kohalikke. Personal on väga avatud koostööle vallakodanikega. 

Kommunikatsioon on suurepärane, piisavalt pikalt on ette kommunikeeritud, mis on tulemas. 

• Karksi Nuia Kultuurikeskuse töö, üritusi ja ringe on piisavalt kuid kaugemal elavatel sellest 

raskem osa saada. 

• Hästi on korraldatud see, et saab Karksi-Nuia kultuurikeskuses kinos linastuvaid filme vaatamas 

käia. 

• Mõisaküla muuseum, on asutusejuhi nägu. 

• Abja Tervisekeskus. Lõpuks on seal vähemalt 1 korralik ja motiveeritud perearst. Pean silmas 

enda perearsti, ilmselt on ka teised pädevad aga puudub otsene kogemus. 

• Perearstikeskus.  

• Sotsiaalteenused. Sotsiaaltöötajad Mari ja Peep pole mind kunagi eiranud, alati ära kuulanud ja 

minu vajadustele lahenduse leidnud. 

• Sportimisvõimalused on üsna head. 

• Ujumas ja sportimas saab käia, metsarajad olemas. 

• Sportimisvõimalused on head. Söögikohad heal tasemel. 

• Ujumiskohad on heas korras.  

• Heakord ( vähemalt Karksi Nuia). 

• Haljastus on väga hea Pidev korrashoid linnapildis. Ja see lillemeri on väga ilus. 

• Teede hooldamine ja lumevabana hoidmine. Erilist tänu avaldan viimased kaks aastat Paanikse 

teed hooldanud ettevõtjale - tema töö on perfektne! 

• Siiani oli selleks teede lahti hoidmine püsielanikele.  

• Koolibussi teenusega oleme väga rahul, mõistlik, arvestab ka huviringidega, super! 
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• Täname Õisu jaanitule korraldamise ja Leonhard Niiluse mälestuspingi rahalise toetamise eest 

• Vallas on väga tublisid ettevõtjaid, kes pakuvad paljudele valla elanikele tööd. Kahjuks on ka neil 

muresid, sest vald ei eralda maid elamuehituseks ja ei tegele inimestele elamumaade 

pakkumisega. Võtke eeskuju Tõrva vallast, kus noortele pakuti elamu ehituseks maid. 

• Vallavalitsuse kui ametiasutuse tegevus.  

• Väga keeruline küsimus. Mis on mõõdik mille alusel hinnata teenuse või asutuse kvaliteeti? 

Subjektiivselt on kõik valla poolt pakutavad teenused üldjuhul kaetud ning täidetud küsimus vaid 

kes ja kuidas hindab seda sisu isiklikust vaatest. Kui konkreetselt midagi välja tuua et on talv siis 

võib rahule jääda talihooldusega aga saan selle sisendi anda üksnes enda kinnisasjadega seotud 

tee taristu osas. 

• Kahjuks ei teaks, et midagi hästi oleks. Kahjuks eelistatakse Abja, Karksi piirkonda rohkem. 

Hallistet kahjuks vähem ja toimub vähem asju. Kuigi Halliste piirkond on suurem kui Mõisaküla, 

pannakse raha jne sinna rohkem. Kuigi Halliste/Õisus on rohkem potentsiaali, mida täna ei ole 

ära kasutatud. 

• Minu arvates arengukava kontekstis ebavajalik küsimus. Tore, et kutsutakse arengukava 

koostamises osalema. Sooviksin olla rohkem kaasatud kui see küsimustik. 

• Pahameel võetakse rõõmuga vastu. 


